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رفتار انتخاباتی شورای نگهبان

انتقاد تند نماینده مجلس 

سکوت کرده اند 

بخاطر دریافت وام!

توقیف ٣٠ فیلم

فاجعه است 

به سمت شرق می رویم 

همسریابی نه ، همسان گزینی بله !

باهنر گفت : ما همواره گفته ایم شورای نگهبان باید طوری صلاحیت ها 
را بررســی کنــد که در نهایت همه بخش های جامعــه نامزدهای خود را در 
انتخابــات ببینند. در همین انتخابات ریاســت جمهوری اخیر، مشــاهیری 
مانند آقای لاریجانی و آقای جهانگیری رد صلاحیت شــدند.بد نیست یک 
نظرسنجی میدانی شده و مشخص شود که به طور میانگین چه تعداد به دلیل 
رد صلاحیت آقای لاریجانی یا آقای جهانگیری دیگر تمایلی به شــرکت در 
انتخابات نداشــتند؟آرا در جمهوری اسلامی همواره استثنائی بوده است؛ از 
رفرانــدوم فروردین ســال ۵٧ که بیش از ٩٨ درصد مــردم رأی مثبت دادند 
تا عموم انتخابات های ریاســت جمهوری که میزان آرا زیر ۶٠ درصد نبوده 
اســت. در همه سال های بعد از انقلاب میزان مشارکت در انتخابات به میزان 

مشروعیت نظام گره زده شد که کار درستی هم بود.

نظری، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت :کسانی که بحث افزایش 
۱٠درصدی حقوق را پیش کشــیده اند و از آن دفاع می کنند یا حقوق شــان 
بالاست یا از کف جامعه خبر ندارند و یا نمی دانند در بازار چه خبر است.الان 
تورم در کشور به ۴٠ درصد رسیده است و طبق قانون برنامه ششم، حقوق ها 
بایــد همان ۴٠ درصد افزایش پیدا کنــد. با ۱٠ درصد افزایش حقوق، یعنی، 
۳٠درصد مخارج و هزینه های زندگی کارمند در هواست. این فرد اگر دهک 
شــش است، به دهک چهار ســقوط می کند، ضریب جینی افزایش پیدا می 
کند و فاصله طبقاتی بیشتر می شود.حقوق ها باید متناسب با تورم و شرایط 

فعلی افزایش داشته باشد.

علی مطهری نماینده مجلس دهم گفت :شرایط به شکلی شده که فقط 
افراد مشخص می توانند وارد مجلس، دولت و نهادهای دیگر  شوند، افرادی 
که نظرات رسمی نظام را تکرار  کنند و از خودشان نظری نداشته باشند.دولت 
روحانــی، حدود ۶٠ درصد قدرت قانونی خود را در اختیار داشــت و بقیه 
قدرت، بیشتر در دست نهادهای دیگر بود. اگر قدرت کاملا در دست دولت 
گذشــته بود و دست دولت در تصمیم گیری باز بود، برجام به این سرنوشت 
دچار نمی شــد.اگر گروهی سکوت کرده اند شاید به این علت باشد که دیگر 
امیدی به بازگشت به قدرت سیاسی ندارند و تصور می کنند راهی برای ورود 

آنها به حاکمیت نیست و دیگر نمی توانند مؤثر باشند.

زوج ها طلاق صوری می گیرند و بعد از ثبت طلاق، دوباره محضرخانه 
عقد رسمی را برای آن ها می خواند.تاریخ عقد جدید به بانک اعلام می شود و 
متقاضی می تواند وام خود را از بانک دریافت کند.یکی از این محضرخانه ها 
گفت: »ما فقط طلاق صوری و عقد رسمی را انجام می دیم بعد از آن ثبت نام 
وام ازدواج و انتخاب شعبه بانک برای دریافت وام بر عهده مشتری است. البته 
تو بانک آشنا داریم و اگه می خواید زودتر وام خودتون رو بگیرید و ثبت نام 
رو هم ما انجام میدیم و برای هر نفر ۵ میلیون تومان به جز ۲٠ میلیون طلاق و 
عقد دریافت می کنیم«هزینه محضرخانه ها برای انجام طلاق و عقد حدود یک 
میلیون و ۱٠٠ تا ۲٠٠ هزار تومان اســت اما برای آنکه وام ازدواج گرفته شود 
تا ۲٠ میلیون تومان هم از افراد پول می گیرند.با احتساب هزینه طلاق و عقد 
دوباره برای هر زوج و ثبت نام وام ازدواج توسط محضرخانه، هر زوج باید ۳٠ 
میلیون تومان بپردازند.مبلغ وام ازدواج اکنون برای هر زوج ٧٠ میلیون تومان 
است که برای متقاضیان زیر ۲۴ سال تا سقف ۱٠٠ میلیون تومان هم می رسد.

مجتبی توانگر نماینده تهران در مجلس شــورای اســلامی در واکنس 
به ســخنان اخیر بیژن نوباوه در رابطه با مجوز ۳٠فیلم و مســاله دار خواندن 
آن ها، نوشــت: »نماینده خود قانون گذار اســت و باید بیشترین احترام را به 
قانون بگذارد. ســخنان تند و نســنجیده یکی از نمایندگان در مورد توقیف 
۳٠فیلم، قاعدتا نظر همه مجلس نیست، طبق قانون، مسئولیت پروانه نمایش 
با وزارت ارشاد استمجلس نیست و این گونه اظهارات غیرکارشناسی فقط کار 
را برای آن وزارتخانه ســخت می کند.« پیش از این بیژن نوباوه نماینده دیگر 
تهران بیان کرده بود که »بیش از ۳٠ فیلم مســأله دار از کمیته شــورای نمایش 
مجــوز نمایش گرفته اند که در این فیلم ها ارزش های اخلاقی، انقلابی و ملی 
زیر ســؤال رفته است. با وجود مخالفت هایی صورت گرفته، این فیلم ها در 
کمیته شورای نمایش مجوز گرفته اند اما اگر این فیلم ها اکران شوند ما وزیر 

فرهنگ و ارشاد اسلامی را به مجلس فرا خواهیم خواند.«

حجت الاسلام »حسین جلالی« پیرامون انتظارات از وزیر ارتباطات برای 
بهبود سرعت و کیفیت اینترنت ثابت و همراه، گفت: در مورد اینترنت بحث 
مراکز، شهرهای بزرگ، شهرهای کوچک و روستاها مطرح است و نکته آنکه 
وضعیت اینترنت ثابت و همراه در روســتاها فاجعه است. نماینده رفسنجان 
ادامه داد: پاســخ مجموعه ی ارائه دهنــدگان خدمات اینترنت در خصوص 
ســرعت و کیفیت نامطلوب اینترنت ثابت و همراه، این است که مقصر خود 
مشــتری اســت و از هر کدام از سرویس دهندگان که اینترنت داشته باشید و 
از ســرعت و کیفیت ناراضی باشید، پیشــنهاد می شود که سرویس دهنده ی 
دیگری را انتخاب کنید. وی گفت : متاسفانه مجموعه ی مخابرات کشور بعد 
از خصوصی ســازی، تکه تکه شده و همین موضوع باعث عدم پاسخگویی 
مســوولان مربوطه شده اســت. زمانی که مخابرات دولتی بود، تمامی درآمد 
کسب شده صرف توسعه ی امور می شد، اما در حال حاضر بخش خصوصی 

درآمد خود را به جای توسعه، در جیب می گذارد.

سید محمد حسینی در همایش دانشجویان نخبه کرمان به مناسبت ۱۶ آذر 
روز دانشجو با بیان اینکه ایران در مذاکرات هسته ای طرح، ایده و برنامه دارد و 
برنامه ها نیز تا این لحظه نتیجه  داشته اند تصریح کرد: تیم های طرف دیگر مذاکره 
اختیارات لازم را ندارند اما تیم ایران مجهز و با اختیارات کامل پای میز مذاکره 
رفته و از موضع قدرت از منافع خودمان حمایت می کنیم. وی ادامه داد: کشور 
بــا قــدرت در این زمینه کار می کند، ۴٠ نفر عضو تیم از ایران از تخصص ها و 
نهادهای مختلف سیاسی و اقتصادی حضور دارند و برای انجام مذاکرات به وین 
رفته اند که افرادی متخصص هستند؛ در این زمینه هزینه می کنیم اما نتیجه لازم را 
نیز می گیریم. حسینی اظهارداشت: همانطور که رهبر معظم انقلاب درباره نگاه 
به شرق فرمودند، قدرت اقتصادی اکنون به سمت چین و هند حرکت می کند 
که اگر توافق نشد هم می توانیم از این بخش منافع خودمان را به دست بیاوریم. 
وی تاکید کرد: می توانیم در توسعه مسائل اقتصادی با شرق تفاهم کنیم، منافع 
خودمان را نیز به دســت آوریم، به طور مثال با نفت تهاتر می کنیم و در حوزه 

های مختلف پایبندی آنها به تعهداتشان بیشتر است.

ســرهنگ رجبی، رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم سایبری 
پلیس فتا ناجا گفت : هیچ ســایت همسریابی در کشور مجوز فعالیت ندارد. 
فقط سایت و مجموعه همدم که آن هم یک سایت همسریابی نیست و یک 
سایت همسان گزینی است، مجاز به فعالیت در این زمینه است. او افزود: پلیس 
فتا در حوزه فعالیت همسریابی به هیچ فرد یا گروهی مجوز نمی دهد چرا که 

متولی ومسئولیت این کار بر عهده وزارت ورزش و جوانان است.

اخبار ویژه ...

اتهام انتصابات خانوادگی 
جفا به دولت است 

سرویس سیاسی- » غلامحسین 
اسماعیلی « افزود: ما با اراده و برنامه وارد 
مذاکره شدیم و با برداشتن تحریم ها به 
دنبال نتیجه محور بودن این مذاکرات در 

وین هستیم.
وی با بیان اینکه ما همه مردم ایران 
را امیــن خود می دانیم، اظهارداشــت: 
بدون شک هموطنان عزیز ما در جریان 
کامل مذاکرات خواهند بود و ما آمادگی 
داشــتیم در وین مذاکرات را ادامه دهیم 
اما طرف های ما در این مذاکرات اعلام 
کردند که باید مســایل مطروحه را در 

پایتخت های خود مطرح کنند.
۱۲۰ میلیون واکســن وارد 

کشور شده است
رئیس دفتر رئیس جمهوری با بیان 
اینکه تاکنون ۱۲٠ میلیون واکسن کرونا 
وارد کشور شده و پول آن نیز پرداخت 
شــده است، گفت: در این شرایط ثابت 
کردیم که با وجود تحریم ها با واردات 
۱۲٠ میلیــون دوز واکســن به خوبی 

توانستیم تحریم ها را خنثی کنیم.
وی با بیان اینکه توفیقات در تزریق 
واکسن در کشورمان قابل تقدیر است، 
گفت: رویکرد دولت تزریق دوز ســوم 
واکســن به مردم است تا هموطنان در 
معرض آســیب قرار نگیرنــد و امروز 
شاهد هســتیم که فوتی های روزانه ما 
از ٧٠٠ نفر به حدود ۶٠ نفر کاهش پیدا 

کرده که این جای تقدیر و تشکر دارد.
اسماعیلی بیان کرد: همه دستگاه 
های اجرایی در تامین واکسن مورد نیاز 
و تزریــق آن به مردم همکاری دارند و 
امروز در مراکز تزریق منتظر مردم هستند 
تــا برای تزریق واکســن خود مراجعه 
کننــد، ضمن اینکه ۶ شــرکت داخلی 
تولید واکســن را آغاز کرده اند و امروز 
بیش از نیاز واکســن تولیدی و واردات 
داریم تا دوز ســوم برای تزریق به مردم 

مورد استفاده قرار گیرد.
وی افزود: پیش بینی ما این است که 
سویه های جدید کرونا وارد کشور نشود 
و با توجه به تاثیرگذاری واکســن های 
داخلی می توانیم اطمینان داشته باشیم 
که این واکسن ها موثر هستند و واکسن 
مورد نیاز مردم نیز تامین شــده است. 
رئیس دفتر رئیس جمهوری تاکیدکرد: با 
این حال توصیه ما به هموطنان این است 
که با رعایت مسایل بهداشتی و فاصله 
گذاری و اســتفاده از ماسک و محلول 
های ضدعفونی کننده، ضوابط بهداشتی 
را به خوبی رعایت کنیم تا گرفتار سویه 

های جدید کرونا در کشور نشویم.
انجــام بیــش از ۱۰ ســفر 

استانی در ۱۰۰ روز 
اسماعیلی با اشــاره به سفرهای 
استانی رئیس جمهور یادآورشد: رئیس 
جمهور ۶ روز کاری در تهران و یک روز 
کاری در مناطق مختلف و اســتان های 
محروم دارد زیرا دکتر رئیســی با انجام 
سفرهای استانی به دنبال حل مشکلات 

مردم در مناطق مختلف کشور است.
رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: 
در این ۱٠٠ روز، سفرهای استانی رئیس 
جمهور بیش از  ۱٠ مورد بوده و در این 
مدت فقط دو بار به اســتان خوزستان 
ســفر کرده و اگر ۲ سفر خارجی رئیس 
جمهــور را ملاک قــرار دهیم در واقع 
رئیس جمهــور به طور میانگین در هر 
هفته یک ســفر را انجام داده است. وی 
افزود: این سفرها با توجه به مسئولیت 
رئیس جمهوری انجام می شود و جنبه 
تبلیغاتــی ندارد، دیدن مشــکلات از 
نزدیک و گره گشایی از مشکلات مردم 
مهمترین خواسته های دولت سیزدهم 
است تا همه مدیران برای حل مشکلات 
مردم پای کار بیایند، زیرا با نامه نگاری 
نمی توان مشــکلات مــردم را حل و 
فصل کرد. اسماعیلی تاکید کرد: کسی 
که خودش را در برابر مردم و خواســته 
های آنها مسئول می داند باید این سفرها 
را انجام دهد که با اقبال مردم نیز مواجه 
شده اســت. وی گفت: دستور رئیس 
جمهوری اسلامی ایران این است که ما 
به همه نامه ها و درخواســت های مردم 
در سفرهای استانی پاسخ دهیم و پس از 
اینکه این نامه ها و درخواست ها خوانده 
شد با کد رهگیری در سامانه ها قرار می 

گیرد تا پاسخ کافی به مردم داده شود.

رئیــس دفتر رئیــس جمهوری 
تاکیدکرد: همچنان ســفرهای استانی 
رئیس جمهور به همراه وزرا ادامه خواهد 
داشت و این جمعه نیز رئیس جمهور به 

یکی از  استان ها سفر می کند.
وی یادآورشــد: پــروژه هــای 
نیمه تمــام فراوانی بــرای این دولت 
به ارث رســیده اســت که با توجه به 
محدودیت های منابع باید اولین کاری 
که انجام دهیم اولویت بندی در اتمام این 
پروژه هاســت و در این سفرها معمولاً 
پــروژه هایی که اولویت دار شــناخته 
می شود با تامین منابع مالی به دنبال اتمام 

این پروژه ها هستیم.
اجــاس اکو و فعــال کردن 
دیپلماسی اقتصادی آسیا محور 

اسماعیلی تاکید کرد: سیاست های 
کلی دولت ســیزدهم برقراری ارتباط 
با کشــورهای همســایه و فعال کردن 
دیپلماســی اقتصادی آســیا محور با 
همسایگان است. وی گفت: در اجلاس 
اکو رئیــس جمهور به دنبال توســعه 
همکاری هــای اقتصادی بیــن ایران و 
کشــورهای عضو اکو بود تا بتوانیم در 
عرصه اقتصاد آسیا محور در زمینه های 
توســعه انرژی، محیط زیست، اقتصاد 
دیجیتالی و فیبر نوری با کشورهای عضو 
اکو همکاری های خود را افزایش دهیم. 
رئیس دفتر رئیس جمهوری اظهارداشت:  
در سفر اخیر رئیس جمهور به عشق آباد 
ترکمنستان برای شرکت در پانزدهمین 
نشست سازمان همکاری های اقتصادی 
اکو رئیس جمهور ملاقات های دوجانبه 
با همتایان ترکمنســتانی، پاکســتانِ، 
جمهوری آذربایجان، ترکیه و ازبکستان 
داشتند تا زمینه های همکاری کشورمان 
در حوزه حمل و نقل و انتقال انرژی در 
بین این کشــورها بیش از پیش توسعه 
یابد. به گفته اســماعیلی، در این راستا 
توافق ســه جانبه ایران، ترکمنستان و 
جمهوری آذربایجان برای سوآپ گاز 
می تواند موفقیــت بزرگی برای دولت 

سیزدهم باشد.
رئیــس دفتر رئیــس جمهوری 
اســلامی ایران تصریح کــرد: توجه به 
دیپلماســی اقتصادی همسایه محور 
از مهمترین سیاســت های کلی دولت 
سیزدهم اســت تا بتوانیم با کشورهای 
عضــو اکو همکاری های خــود را در 
بســیاری از مســائل از جمله مسائل 
امنیتی، حمل و نقل، انتقال انرژی و سایر 

بخش های اقتصادی  توسعه دهیم.
وی با اشــاره به توافق ســه جانبه 
خرید گاز توسط جمهوری آذربایجان 
از ترکمنســتان یادآورشد: خوشبختانه 
این توافق ســه جانبــه در یک فضای 
دوستانه بین جمهوری آذربایجان، ایران 
و ترکمنستان به امضا رسید تا جمهوری 
آذربایجــان گاز خریــداری شــده از 
ترکمنستان را از طریق ایران سوآپ کند 

و ســهم ایران از گاز خریداری شده نیز 
برداشت شود و مابقی در مرز جمهوری 

آذربایجان به این کشور تحویل شود.
رئیس دفتر رئیس جمهوری بیان 
کرد: با این توافق ســهم ایران از سوآپ 
گاز به جمهوری آذربایجان در اســتان 
های شــرقی به مصرف خواهد رسید 
و ایــن می تواند بخش عمده ای از افت 
فشــار گاز در این استان ها را در بعضی 

فصل ها برطرف کند.
عضویت دایم ایران در پیمان 

شانگهای 
اسماعیلی در خصوص عضویت 
ایران در پیمان شــانگهای نیز گفت: ۴۲ 
درصد جمعیت جهان در کشــورهای 
عضو شانگهای ســاکن هستند و این 
جمعیت  کمی نیســت؛ که می توانیم با 
اســتفاده از حمل و نقل ریلی، دریایی، 
زمینی از ظرفیت های زیادی که در ایران 
و کشــورهای عضو اکو وجود دارد به 

خوبی استفاده کنیم.
وی گفت: در آغاز دولت سیزدهم 
با رایزنی های انجام شده عضویت دائم 
ایران در سازمان شــانگهای عملیاتی 
شــد تا بتوانیم با توجــه به همجواری 
با کشــورهای عضــو شــانگهای از 
ظرفیت هــای اقتصادی ایــن پیمان به 
خوبی اســتفاده کنیم بــه طوری که در 
یک مــدت کمی مراودات تجاری ما با 
تاجیکستان به ۳ برابر افزایش یافته است.
اســماعیلی افزود: فرآیند اداری 
عضویت دائم ایران در شانگهای شاید 
٧ ماه طول بکشد و امیدواریم بعد از ۶و 
یا  ٧ ماه آینده شــاهد جهش اقتصادی 
در مناسبات تجاری با کشورهای عضو 
شــانگهای باشــیم. وی در خصوص 
تحریم های ظالمانه نیز اظهارداشــت: 
هرچند که تحریم های ظالمانه مشکلاتی 
را به وجود آورده، ولی در گام  اول خنثی 
سازی تحریم ها مورد توجه دولت است 
و در گام بعدی برداشتن تحریم ها برای 
ما اهمیت زیادی دارد تا بتوانیم با اقتدار و 

صلابت کار خود را پیش ببریم.
سامانه بازرگام برای حذف 

واسطه ها
اســماعیلی در خصوص تامین 
کالاهای اساسی نیز تاکید کرد: از فردای 
انتخابات با توجه به بررســی هایی که 
انجام شــد متاســفانه ذخایر کالاهای 
اساســی و اســتراتژیک ما موجودی 
کمتری داشتند، اما حسب دستور رئیس 
جمهور تیمی وارد این عرصه شــدند 
تا بــا تمهیدات و برنامه ریزی ها بتوانند 
برای تامین کالاهای اساســی اقدامات 
لازم را انجام دهند. اسماعیلی بیان کرد: 
امروز وضعیت کالاهای اساسی بسیار 
اطمینان بخــش اســت در حالی که در 
وضعیت خوبی ذخایر کالاهای اساسی 
را دولت ســیزدهم تحویل نگرفت، اما 
هم اکنون ذخیره کالاهای اساســی در 

شرایط مناسبی قرار دارد و کمبودی در 
این زمینه نداریم. اسماعیلی با اشاره به 
راه اندازی سامانه بازرگام برای فروش 
کالاهای اساسی به مردم در کلانشهرها 
اظهارداشت: با راه اندازی سامانه بازرگام 
در تهــران عرضه برخــی از کالاهای 
اساســی را در این کلانشهر آغاز کردیم 
و هم اکنون در چند کلانشهر و به تدریج 
در تمام کشور کالاهای اساسی مورد نیاز 
مردم با اســتفاده از این سامانه در درب 

منازل به آنها تحویل داده خواهد شد.
رئیــس دفتر رئیــس جمهوری 
اظهارداشــت: قرار اســت روز به روز 
تعداد کالاهای اساســی که توسط این 
ســامانه توزیع خواهد شد افزایش یابد 
تا به تدریج بتوانیم واســطه ها و دلال ها 
را در زنجیــره تامین کالاهای اساســی 

حذف کنیم.
تامین کالاهای اساسی با دلار 

۴۲۰۰ تومانی 
وی در خصــوص حــذف دلار 
۴۲٠٠ تومانی نیز افــزود: ما در فرآیند 
اســتفاده از دلار ۴۲٠٠ تومانــی با نظر 
کارشناسان و نمایندگان محترم مجلس 
باید تصمیم بگیریــم و باید تصمیمی 
بگیریم که به نفع مردم باشد و همچنان 
کالاهای اساســی با ارز ۴۲٠٠ تومانی 

تامین و به مردم تحویل خواهد شد.
اسماعیلی بیان کرد: اگر بنا به حذف 
۴۲٠٠ تومانــی باشــد مراتب به اطلاع 
مردم رســانده خواهد شد چون دولت 
خدمتگزار مردم بــوده و هر تصمیمی 
گرفته شود به اطلاع مردم خواهد رسید 
و هیچ وقت تصمیم غافل گیر کننده ای 

در این زمینه نخواهیم داشت.
لایحه بودجه در موعد مقرر 

تقدیم مجلس می شود 
وی با اشاره به تقدیم لایحه بودجه 
۱۴٠۱ به مجلــس در زمان مقرر اظهار 
داشت: تمام تلاش ما این است که لایحه 
بودجه در موعد مقرر به مجلس تقدیم 
شــود و تمام تلاش دولــت در لایحه 
بودجه این اســت که با اصلاح بسیاری 
از امور بتواند اختیارات را در اســتان ها 
بیشــتر کند تا زمینه رشد اقتصادی در 

کشور فراهم شود.
اتهــام انتصابات خانوادگی 

جفا به دولت است 
اسماعیلی در خصوص انتصابات 
خانوادگی در دولت نیز اظهارداشــت: 
طرح این مســائل با ذهنیت سازی غیر 
واقعی و مجعول، نشــانگر آن است که 
عده ای به دنبال جفا به این دولت هستند. 
این در حالی اســت که مصادیق مطرح 

شده بر خلاف واقعیت ها است.
اسماعیلی افزود: متاسفانه برخی ها 
در این فضا گرفتار شده اند و این نوعی 
جفا در حق دولت است تا از این طریق 
با طرح انتصابــات فامیلی به اعتماد و 

محبوبیت دولت لطمه بزنند.

رئیس دفتر رئیس جمهوری با بیان اینکه ما در مذاکرات وین کاملا جدی هستیم، گفت: هدف نهایی ما در 
مذاکرات با ۴ + ۱ لغو همه تحریم ها همراه با عزت و اقتدار است.

رئیس دفتر رئیس جمهور:

ســرویس سیاســی- احمد 
وحیدی وزیر کشــور اعــلام کرد: با 
پیش بینــی و تشــکیل کار گروهی 
متشــکل از وزارتخانه های بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی ، صمت، 
جهاد کشاورزی و سازمان تعزیرات و 

اصناف از این پــس وظیفه مدیریت 
بهتر تنظیم قیمت و نظارت بر بازار به 

عهده این کار گروه خواهد بود.
وحیدی در پایان جلســه کمیته 
اقدام مشــترک تنظیم بازار گفت: در 
این نشست سیســتم قیمت گذاری، 
نظــارت بــر قیمت هــا، نحــوه باز 
دارندگی متخلفان، نظارت بر اقلام و 
هماهنگی های بیشتر در سطوح ملی 
و اســتانی مورد بحث و بررسی قرار 

گرفت.
وزیر کشــور با تاکیــد بر اینکه 

کارگروهی مشــابه کارگروه مشترک 
تنظیــم بازار در ســطح اســتان ها و 
شهرستان ها نیز با مسئولیت استانداران 
و فرمانداران تشکیل می شود، افزود: 
با فعال شــدن چنیــن کارگروهی در 
سطح اســتان ها و شهرستان ها دست 
واســطه های غیرضرور و دلال هایی 
که در افزایش قیمت ها دخیل هستند 
حــذف و قیمت ها نیز تثبیت خواهد 

شد.
وحیدی درباره ضمانت اجرای 
تصمیمات جلسات کارگروه مشترک 

تنظیم بازار گفت: مقرر شــد ســاز و 
کاری قــوی برای اجرای این تصمیم 
طراحــی شــود که با امــکان بهتر از 
طریق نظــارت بــر گلوگاه هایی که 
ایجاد اشکال می کنند، تعداد کالاهای 
بیشتری از مرجع قیمت گذاری مورد 

توجه و کنترل قرار بگیرد. 
وی اضافــه کرد: این تصمیمات 
و مباحث  فرایندی اســت که انتظار 
مــی رود نتایــج دلخــواه در جهت 
 آرامش و امنیت مــردم از آن حاصل 

شود.

وزیر کشور از تشکیل کار گروه نظارت بر بازار 
خبر داد

سرویس سیاســی- حشمت الله 
فلاحت پیشه گفت: امیدوارم حداقل یک 
توافق موقت شکل بگیرد و طرفین بتوانند 
آتش بس موقت اعــلام کنند تا دولتی ها 
و برخــی نیروهای داخلی در مدت زمان 
همین توافق موقت به آثار رفع تحریم ها 

پی ببرند. 
مذاکرات وین آغاز شــد تا این امید 
وجود داشــته باشد که بالاخره تنش های 
میــان ایران و غــرب و البته تحریم های 

سنگین علیه ایران رفع شود.
حشمت الله فلاحت پیشه، نماینده سابق مجلس و تحلیلگر مسائل سیاست 
خارجی، درباره مذاکرات وین گفت: »واقعیت این است که به هر حال طولانی شدن 
دوران دوران تعلیق مذاکرات باعث شد عوامل مخل زیادی در این مسیر به وجود 
و هر طرق ســعی کردند برای چانه زنی قدرت بیشتری به دست آورند اما به هر 
حال اکنون کشورهای ۱+۴ به همراه ایران پای میز مذاکره حاضر شده اند ای کاش 
دولت گذشته در همان پنج ماه پیش که بر ٩٠درصد مسائل نتیجه حاصل شده بود، 

توافق نهایی می شد تا آن توافق بنیانی برای مذاکرات جدید می شد«.
او درباره موانع کنونی موجود در مســیر مذاکرات وین بیان کرد: »واقعیت 
این است که دولت بایدن در آمریکا برخلاف شعارهایش از زمانی که روی کار 
آمده اســت، همان سیاست فشار حداکثری علیه ایران که در دوره ترامپ شاهد 
بودیم را در پیش گرفته است که این یکی از موانع هموار بودن مذاکرات است. 
طرف های برجام به ویژه آمریکا و اروپایی ها ســعی می کنند درباره دستاورهای 
ایران در صنعت هسته ای سکوت کنند زیرا وقتی آنها به تعهداتشان عمل نکردند 

ایران هم به صورت گام به گام از سطح تعهداتش کاست«.
این نماینده پیشــین مجلس ادامه داد: »نکته دیگر این اســت که به هر حال 
دولت جدید در سیاست برجامی صرفا نقد کرده است و هیچ گام اجرایی مؤثری 
برنداشــته است. دولت جدید باید پلی میان نقد و اثبات بزند. منتقدان برجام در 
همه این ســال ها برجامی ها را خائن می دانستند و نیروهای حامی دولت کنونی 
می گفتند که نباید به برجام تن دهیم. دولت کنونی اگر به توافق برسد به هر حال 
منتقدانی وجود خواهند داشت که اگر برجام خوب بود چرا این همه سال بر سر 

آن مانع تراشی می شد؟«
این فعال سیاسی اظهار کرد: »تیم مذاکره کننده باید بر اساس واقع گرایی به دور 
رفتارهای پوپولیستی مذاکرات را پیش ببرند. اینکه یکی از مقامات مذاکره کننده 
قبــل از مذاکره بگویند که اگر توافقی صورت بگیرد هم اجرا نمی شــود، کاملا 
غیرحرفه ای اســت. باید دولتی ها به مذاکره ای خودشان یک طرف آن هستند، 
احترام بگذارند اما اگر قرار است در انتهای این مذاکرات آقایان بیایند و یک بیانیه 
سیاســی بدهند که خب از همین ایران این بیانیه را می دادند و نیازی نبود هزینه 
سفر به شهر گران وین را بپردازند. من همین جا به صراحت می گویم که اگر نگاه 

تیم مذاکره کننده پوپولیستی باشد، حتما مذاکرات با شکست مواجه می شود«.
او همچنین مطرح کرد: »من امیدوارم حداقل یک توافق موقت شکل بگیرد 
و طرفین بتوانند آتش بس موقت اعلام کنند تا دولتی ها و برخی نیروهای داخلی 
در مدت زمان همین توافق موقت به آثار رفع تحریم ها پی ببرند؛ شرایطی ایجاد 
شود که به صورت موقت ایران سوخت هسته ای اش را افزایش ندهد، بازررسی ها 
بپذیرد؛ از جمله نظارت با دوربین های مدار بسته و البته از آن سو به بخشی از منابع 
خود دست یابد و بخشی از تحریم ها برداشته شود. در این شرایط دیپلماسی دوباره 
جان می گیرد و می شود در پی یک توافق جامع و بلندمدت بود اما بهترین راه در 

مقطع کنونی و در همین مذاکرات یک توافق کوتاه مدت است«.
فلاحت پیشــه پیش بینی خود از مذاکرات را هم اینگونه ذکر کرد: »تصور 
می کنم سرنوشــت موضوع هسته ای در نهایت به دیپلماسی گره خورده است. 
ما عادت به تصمیمات پرهزینه عادت کرده ایم. از این به بعد امیدوارم بر اساس 
واقع گرایی و منافع ملی پیش برویم و بدانیم که کســانی ســعی می کنند، فضا را 

ملتهب کنند، مشکوک اند و شاید رسایت آنها به تنش کشاندن شرایط است«.
او در پایان در پاسخ به این پرسش که چه قدر این احتمال وجود دارد که در 
صورت به دست نیامدن توافق پرونده ایران بازهم به شورای امنیت برود، گفت: 
»همان طور که خیلی به کسب نتیجه خوش بین نیستم تصور هم نمی کنم که پرونده 
ایران به شــورای امنیت برود اما یک نکته را یادمان نرود؛ اینکه اگر احیانا چنین 
شــود، روسیه و چین دوستان راهبردی ایران نخواهند بود و ممکن است محل 

تبانی آمریکا و غربی ها واقع شوند«.

سرویس سیاســی- مدت بسیار 
زیادی اســت که جبهــه اصلاح طلب 
درگیر یک ســردگمی هستند؛ دلیلش 
هم این اســت که جبهــه اصلاحات در 
چندسال اخیر دچار شکست های متعدد 
شــد و لیدر اصلاحات هم از یک ســو 
حالت بازنشســته دارد و از سوی دیگر 
دچار محدودیت هــای زیادی از جمله 
ممنوع التصویری، ممنوعیت سخنرانی و 

ممنوعیت خروج از کشور است. 
مهدی آیتی فعال سیاســی گفت: 
اکنون اصلاح طلبان لیدر قدرتمندی ندارند. حالا در این شرایط تغییرات جزئی 
مانند تغییر یک یا دو دبیرکل احزاب اصلاح طلب دردی از دردهای بی شــمار 
اصلاحات درمان نمی کند و هیچ راه حلی هم برای مشکلات کشور به حساب 

نمی آید.
واقعیــت این اســت که حداقل برای یک دهــه دوران مدیریت اجرایی 
اصلاح طلبان به پایان رســیده اســت و اتفاقا من این شــرایط را به فال نیک 
می گیریــم زیرا اصلاح طلبان می توانند در ۱٠ســال پیش رو به بازســازی و 
نوســازی خود بپردازند. اکنون مردم حرف اصلاح طلبان را قبول ندارند زیرا 
جبهه اصلاحات دیگر نماینده مردم نیست. در این شرایط اصلاح طلبان باید با 
واردکردن نیروهای جدید و جوان نوعی نوگرایی را در میان خود راه بیندازند 
و باید شــاهد نواصلاح طلبی باشــیم. زمان آن فرارسیده که یک حزب فراگیر 
تشکیل دهیم. وجود احزاب پراکنده و بی برنامه مانند کارگزاران، اتحاد ملت، 
مردم ســالاری و... نمی تواند کاری از پیش ببرد. ما نیاز داریم که طرح هایی نو 
در قالب یک حزب فراگیر مطرح شــود و هر فردی از هرجای این کره خاکی 

بخواهد عضو این حزب شود، بتواند.
موضوع دیگر آن اســت که واقعا نیازمند ورود نیروهای جوان هســتیم. 
فعالان سیاسی قدیمی اصلاح طلب که هنوز نامشان مطرح است، فسیل شده اند، 
حرف هایشان ناکارآمد است و ایده ای ندارند. آنها باید بازنشست شوند و عرصه 
را برای جوانان باز کنند؛ جوانان تحصیل کرده به خصوص در رشته های علوم 

انسانی که ایده ها و طرح های تازه دارند.
آقای مرعشــی و خانم منصوری بازنشسته سیاسی هستند و هیچ حرفی 
برای گفتن ندارند و به جای آنکه تازه بیایند و دبیرکل شــوند، باید از گردونه 
خارج و بازنشســته شــوند. امروز مردم حرف های آقای خاتمی را هم قبول 

ندارند چه رسید به اینها.

حشمت الله فلاحت پیشه:

حداقل باید به دنبال توافقی 
موقت باشیم 

مهدی آیتی فعال سیاسی : 

مرعشی و منصوری به جای 
دبیرکلی باید بازنشسته می شدند 
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